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Setkání starosty s občany 
se uskuteční v pondělí 14. 9. od 14.00 do 17.00 hod. 

v zasedací místnosti č. 39 
v budově Městského úřadu Břeclav.

reklamní 
agentura

BŘECLAV  Shopping Center - Tel.: 519 327 719

www.svetreklamy.cz

Mezi letošní nejdůležitější 
akce patří opravy komunikací. 
V květnu byly dokončeny ko-
munikace na ulicích Riegrova, 
Husova a U rybníka. Význam-
nou investiční akcí je také 1. 
etapa revitalizace zámku, která 
se právě dokončuje a stála přes 
23 milionů korun.

Rekonstrukce ZŠ Slovácká
Hotova je rekonstrukce so-

ciálních zařízení ZŠ Slovácká, 

v červnu byla zahájena výměna 
oken včetně zateplení. V sou-
časné době probíhá výběrové 
řízení na dodavatele revitali-
zace dosluhujícího sportovního 
areálu za 40 milionů korun. Za-
hájeno bude na podzim letošní-
ho roku. 

Přes jedenáct milionů korun 
bude stát právě probíhající re-
konstrukce podchodu pro pěší 
a cyklisty na ulici Bratislavská. 

(Pokračování na str. 4)

Rok 2009: Investiční akce 
za téměř 150 milionů

V minulém roce šlo do plánových investičních akcí na 100 mi-
lionů korun. Ve stejném trendu hodlá město Břeclav pokračovat 
i letos, kdy proinvestuje až 150 milionů korun. Přes 40 milionů 
z toho přitom pochází z dotačních fondů, zbytek jde z rozpoč-
tu města. 

Moravský den: 
tisíce lidí a moře novinek

Letošní Moravský den se nesl v duchu třicetileté války. Davy 
příchozích neodradil ani lehký déšť. Naopak svěží přeháňky ale-
spoň trochu zchladily tisíce účastníků akce v jinak dusném dni. 
Navíc dokonale dotvářely atmosféru bojů mušketýrů, kdy vzdu-
chem létaly „kulky“, vznášel se kouř a pach střelného prachu.

Moravský den byl výjimečný 
hned z několika důvodů. Za-
tímco loni vsadili pořadatelé 
na období husitství, letos před-
vedli  bitvy plné pyrotechnic-
kých efektů mušketýři.

Akce byla navíc spojena se 
170. výročím příjezdu první-
ho vlaku na břeclavské nádraží
a spuštěním městské lodní hro-
madné dopravy.

Šlechtična a Pendolino 
bok po boku

Hned v sobotu ráno se na 
břeclavském nádraží shro-
máždily stovky příznivců že-
leznice z celé země. Dráhy totiž 
pro návštěvníky přichystaly 
v rámci oslav výstavu moto-
rových vozů a lokomotiv na

3. nástupišti, v depu byly k vi-
dění drážní historické artefakty. 
Kromě toho přijelo na 1. nástu-
piště Pendolino, jakožto oficiál-
ní vlak oslav. 

Snad všichni návštěvníci 
s úžasem hleděli, kterak Pendolino 
pomalu přijíždí k další soupra-
vě, historické parní lokomotivě 
Šlechtična, jež chrlila páru na 
druhém nástupišti. 

Nejen drážním nadšencům 
se tak naskytl neuvěřitelný po-
hled. Bok po boku totiž stála his-
torie a nejmodernější technika. 
Parní lokomotiva s dobovou sou-
pravou poté za celý den ma tra-
se Břeclav - Lednice odvozila
téměř 1500 pasažérů. 

(Pokračování na str. 12)

Jednou z plánovaných investičních akcí je také první etapa
rekonstrukce břeclavského zámku.

  Představitelům města hrozil pod zámkem Jošt Moravský oprátkou.
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Na 30 dobrovolných sborů 
hasičů ze Staré Břeclavi, Poš-
torné a 10 městských strážníků 
doplnili při modelové akci po-
vodně lidé z krizového oddělení 
břeclavského Městského úřadu a 
pracovníci, kteří zajišťovali vý-
stavbu mobilních protipovod-
ňových stěn. Při akci hasiči ve 
spolupráci s městskou policií 
zachraňovali osobu, topící se 
v řece Dyji. Policejní pes vyště-
kal z úkrytu na ohroženém úze-

mí bezdomovce, který odmítal 
opustit svůj nebezpečný bivak. 

Kromě toho předvedli pra-
covníci Gumotexu dekonta-
minační sprchu a speciá lní 
stan pro využití složky inte-
grovaného záchranného systé-
mu. Cvičení přihlížel v dopro-
vodu břeclavského starosty 
také náměstek ministra obra-
ny generál František Padělek.        

(dav)  
Foto D. Mahovský

Povodeň ve Staré Břeclavi: Tonoucí člověk i vzpurný bezdomovec

Kariéru začal jako vojenský 
pilot ve slovenských Košicích
a postupně se vypracoval až na 
velitele Vzdušných sil Armády 
České republiky s hodností ge-
nerála. Aktivní službu ukončil
v roce 2003 a prezident republiky 
ho jmenoval velvyslancem v Ar-
gentině. Po čtyřech letech se stal 
náměstkem tehdejší ministryně 
obrany. Zajímavostí je, že je vlast-
ně Břeclavák.

„Otec byl voják a stěhování 
bylo samozřejmostí. Tak jsem se 
jako dítě ocitl v Břeclavi. Na zá-

kladní školu jsem chodil ve Staré, 
pak na druhý stupeň na Kupko-
vu,“ vzpomínal František Padělek, 
který se při cvičení setkal s býva-
lým spolužákem a dnes velitelem 
starobřeclavských hasičů Josefem 
Košuličem. Dnes žije v Roudnici 
nad Labem, ale do Břeclavi na ná-
vštěvu k rodině jezdí rád. „Nevě-
řili byste, kolik je v Praze Mora-
váků. A hlavně člověk se na jižní 
Moravu vždy rád vrací,“ říká Pa-
dělek a dodává, že si občas při-
jede i pro víno. Jeho chuti nejví-
ce lahodí chardonay a ryzlink. 

„ V kroji jsem nechodil, proto-
že jsem byl vlastně naplavenina, 
bydleli jsme totiž v činžáku. Jako 
žák jsem dělal cyklistiku, která 
spolu s veslováním a místním 
folklorem se mi vybaví ve vzpo-
mínkách jako první,“ vzpomíná. 

V rámci červnové návštěvy 
jihu Moravy podepsal v Husto-
pečích spolupráci se Slovenskem 
na projektu Legie 100. Projekt 
se týká válečných veteránů, vo-
jenských hrobů a památníků 
v místech kde českoslovenští le-
gionáři působili. Cílem je oži-
vení a propagace historie legií, 
jejichž členové se podíleli na 
vzniku československého stá-
tu.                                     (pk)

Náměstek ministra obrany chodil do školy v Břeclavi
Cvičení složek dobrovolných hasičů a městské policie se v do-

provodu břeclavského starosty zúčastnil náměstek ministra obra-
ny František Padělek.

Náměstek ministra obrany Fran-
tišek Padělek si se zájmem zalis-
toval v nové knize vydané měs-
tem Břeclav. 

 až 5O OOO Kč
 měsíční splátky

 na dobu 8 a 13 měsíců

 hotovost až do domu

 nejvýhodnější podmínky v regionu

www.smartpujcka.cz

Hledáme nové obchodní zástupce
RPSN od 199,71%

Stačí jednou zavolat!
777 76O 96O

k03-000889-09_inzerce_88x63,5.indd 1 30.4.2009 15:19:35

Součástí nácviku byla i stavba protipovodňových stěn, záchrana to-
noucího a vyštěkání bezdomovce z nebezpečného úkrytu

Tel.: 731 428 258
e-mail: lenka.bartosova@breclav.org
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V roce 
1997 dochá-
zí k zásad-
ní změně 
územního 
plánu a po-
zemky pod 
prodejnami 

Billa, později postavené Pen-
ny a dále pod Panskou loukou 
jsou zařazeny jako občanské 
vybavení pro ubytování a dis-
tribuci. Od té doby zde mohou 
vyrůst obchody do 400 m2 pro-
dejní plochybez omezení celkové 
zastavěné plochy. V srpnu roku 
2001 přichází další změna územ-
ního plánu a mohou zde vznikat 
obchody s prodejní plochou do
1 200 m2. To umožnilo stav-
bu prodejen Penny a Lidl. Tak 
vznikla v této cenné lokalitě zá-
stavba na ploše 17 000 m2. 

Roku 2003 vstoupila do to-
hoto procesu radnice pod mým 
vedením. Dovolím si tak připo-
menout některým členům dnes 
oponující ODS, že v té době je 
lokalita pod zámkem zdevasto-
vaná a jako brána do Lednicko-
-valtického areálu zohyzděná. 
Nesou za to odpovědnost prá-
vě lidé, kteří město řídili a změ-
nu územního plánu v roce 1997 
umožnili. Jestli nás teď lidé 

z ODS viní, že zohyzdíme měs-
to, měli by se podívat do minu-
losti, protože pod mým vedením 
se kromě Tesca na okraji města 
nerealizovala stavba ani jednoho 
supermarketu. 

Teprve roku 2003 dáváme 
oficiální stop výstavbě dalších 
supermarketů s výjimkou chy-
bějícího hobby marketu, kterou 
schválila tehdejší koalice na břec-
lavské radnici. Umístění stavby 
bylo plánováno mimo ochrannou 
zónu zámku na Panskou louku, 
přestože Billa i Penny se přímo 
v ochranné zóně nacházejí. 

V té době se vyostřila situace 
mezi vlastníky pozemků (členy au-
tokempinku) a investorem. Aby-
chom měli situaci pod kontro-
lou, přikročili jsme v roce 2006 
k další změně územního plánu 
a výsledkem je zmenšení celkově 
zastavěné plochy na 1 200 m2. 

Vyjednávání s majiteli po-
zemků a developery je vždy věc 
značně složitá, mnohdy na ost-
ří nože. Proto mě velmi překva-
puje názor ve veřejné diskuzi na 
internetových stránkách reno-
mované tiskoviny Deník, citu-
ji: „Piškula by potřeboval přes 
tlamu. Prodává, co se dá, pro-
tože příští rok odchází od ko-
ryta.“ Přitom právě toto vedení 

s výjimkou hobby marketu ne-
připustilo zastavění této cenné 
lokality. 

Park v okolí zámku 
je nutný

Začali jsme připravovat opra-
vu zámku, jednat o pozemcích 
s vlastníky autokempu s cílem 
upravit okolí a vybudovat park. 
Jsem přesvědčen, že bez rozum-
ného prostoru v okolí zámku se 
tato dominanta města nikdy ne-
stane krásnější a zajímavější. Po-
kud bychom pozemky nekoupi-
li nyní, těžko bychom se k nim 
v budoucnu dostávali. Zisk těchto 
pozemků je strategický pro roz-
voj klidové zóny v okolí zámku 
na území o rozloze 3,5 hektaru.

Developer zabývající se pří-
pravou stavby hobby marketu, 
vykupuje pozemky od soukro-
mých vlastníků a slibuje přene-
chat potřebnou plochu městu 
za velmi výhodných 150 Kč za 
m2. Nedokázal však dotáhnout 
výkup do konce a na odkoupe-
ní zbývajících pozemků nabídl 
městu 800 tisíc korun. Město 
tuto částku zvýšilo na dva mili-
ony, které jsou za nedodrženou 
podmínku více než odpovídající 
kompenzací. 

Problém nejsou obchody. 
Auta nemají kam vyjet

Podle analýzy kulminuje 
ranní dopravní špička na tří-
dě 1. máje od 7.55 do 8.37 ho-
din dopoledne. Tedy v době, 

kdy jsou všechny supermarke-
ty zavřené a parkoviště u nich 
prázdná. Pak je situace proble-
matická kolem 16. hodiny. Jsou 
to časy, kdy lidé jezdí do práce 
a zpět. Zásadní je tedy fakt, že 
dopravním zácpám se nevyhne-
me, i kdyby tam žádný market 
nebyl. Je dokázáno, že v době 
špičky vyjíždí do křižovatky od 
Billy a Peny šest aut v intervalu 
do devíti minut. U nového hob-
by marketu proto požadujeme 
po investorovi takovou úpravu 
křižovatky, která umožní pří-
jezd k nové prodejně od Billy, 
ale nově i od benzinky Agip. 

Studie také ukázala na fakt, 
že je úplně jedno, jestli lidé na-
kupují na kraji Břeclavi nebo pod 
zámkem. Například většina zá-
kazníků Tesca stejně projíždí 
Břeclav po třídě 1. máje. Tuto 
tepnu zatíží každá nová inves-
tice, každý nový činžovní dům 
i každý další supermarket kde-
koli v Břeclavi. Vždyť právě Hy-
pernova, když ještě nebylo Tesco, 
byla největší zátěží pro dopravní 
obslužnost města. 

To znamená, že do doby, než 
bude obchvat a s ním souvisejí-
cí druhá spojka Břeclavi a Poš-
torné, bychom nesměli postavit 
vůbec nic. Můžeme snad zasta-
vit rozvoj Břeclavi do doby vy-
budování obchvatu, který je díky 
rozporům názorů v parlamentu 
odložen na neurčito?

 Ing. Dymo Piškula
starosta města Břeclavi

Se starostou na téma:

Jak se vyvíjelo území pod zámkem,
kdo umožnil devastaci lokality? 

Stávající územní plán města byl schválen v roce 1995. V té době 
už stála prodejna Billa, která byla zkolaudována již v roce 1993. 
Není bez zajímavosti, že parkoviště prodejny stály na městských 
pozemcích a část pozemků v té době koupil majitel jedné realitní 
kanceláře a prodejně je pronajal.

Závidím paní Zuzaně Candigliota její věštecké schopnosti
V červnovém měsíčníku Radnice se mohli občané města do-

číst o podpoře lodní linky mezi Břeclaví a Poštornou. Na článek 
reagovala zástupkyně občanského sdružení Zelené Podluží Zu-
zana Candigliota v Deníku. 

Reagovala na projekt „Břeclav-
ské Benátky“ způsobem, který jsem 

již několikrát zažil při diskuzi na 
zasedáních městského zastupitel-
stva, tzn. spontánně, s maximál-
ní snahou o ekologické a spraved-
livé konání, ale především bez 
detailní znalosti dané problema-
tiky a jakýchkoli souvislostí. Ve 
svém textu používá spojení „že 
prý….“ a podobně, pokládá otáz-
ky a sama na ně odpovídá tak, 
aby byla dokázána něčí zlovůle

a hloupost, což mě jenom utvr-
zuje v názoru že připomínkuje 
něco, co chce za každou cenu 
očernit a o čem téměř nic neví. 
A přitom stačilo požádat o infor-
mační CD, kde byl projekt detail-
ně popsán.

Projekt honosně nazývaný 
„Břeclavské Benátky“ je ojedinělý 
a netradiční, poněvadž v sobě za-
hrnuje funkci turistické atrakce 
s rozšířením cyklostezek, funkci 
přívozu a funkci městské dopra-
vy. Linka bude tedy sloužit jak 
turistům, tak domácím. 

Projekt byl pečlivě a dlouho-
době připravován ve spoluprá-
ci se společností Lodní doprava 
Břeclav s.r.o., opírá se o její zku-
šenosti s provozováním lodních 
linek na řece Dyji a především o 

názory občanů města a turistů, 
kterých jsme se dotazovali pří-
mo „na lodi“.

Závidím paní Candigliota její 
věštecké schopnosti, kdy napro-
sto přesně ví, jak projekt dopad-
ne. Ano, je možné že vytíženost 
linky bude pod naše očekávání, 
ale dosavadní ohlasy mě ujišťují 
v tom, o čem jsem přesvědčen od 
první myšlenky na realizaci toho-
to projektu – že bude funkční a 
atraktivní jak pro turisty tak pro 
občany města a přidělená dotace 
z městské pokladny tím pádem 
byla využita správným způso-
bem.

Ing. Josef Musil 
zastupitel města Břeclavi

iniciátor lodního propojení 
městských břehů

Jízdní řád společnosti Lodní doprava Břeclav naleznete na

www.lodnidoprava.com
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(pokračování ze str. 1)
Dokončuje se rekonstrukce 

kanalizace a čerpací stanice za 
Tranzou. Stavební úpravy čekají 
také areál MSK, kde již  proběhla 
rekonstrukce části kabin včetně 
kompletní výměny oken.

Osvětlené památky
Dokončena je 1. etapa osvět-

lení památek i mostů, při které 
byla nainstalována světla např. 
k věži vodojemu a dětské hřiště 
na J.Palacha. Další dětské hřiště 
se dokončuje v lokalitě U Splavu. 
Začátkem června byla dokonče-
na oprava domu školství, který 
je kompletně zateplen a má nová 
okna. V červnu bylo rovněž za-
hájeno se statickým zajištěním, 
zateplením a výměnou oken 
na MŠ Břetislavova a rekon-
strukcí komunikace Chaloupky 
v CH.N. Vsi. 

Město investovalo do veřejné-
ho osvětlení na ulicích Chodská 
a Na Řádku. 

V červenci se započne s opra-
vami komunikací nábř. Antoní-
na Dvořáka, U Lesa, Na Ostro-
vě, Zahradní a Rybářské uličky 
a s opravami sociálních zařízení  
na ZŠ Kpt. Nálepky v CH.N. Vsi. 

Plánované opravy
V srpnu by měly být zahájeny 

stavební práce na komunikacích 
Na Špitálce – I. etapa (včetně ve-
řejného osvětlení a prodloužení 
plynovodu), Pod Zahradami - I. 
etapa, Slovácká a U Sýpek.

V plánu je i náměstíčko u sta-
robřeclavské kapličky, zahájení 
prací bude po vydání stavebního 
povolení a výběrovém řízení.    

Ve fázi přípravy jsou plánova-
né opravy domova seniorů, měst-
ského úřadu či židovské kaple.

V současnosti město zpra-
covává podklady pro získání 
f inančních prostředků z ev-
ropských fondů na další opra-
vy zámku. 

(red)

Rok 2009: Investiční akce 
za téměř 150 milionů

Dům školství dostal nejen nová okna. Při rekontrukci bylo provedeno 
také kompletní zateplení budovy.

Oprava křižovatky před břeclavským Gymnáziem částečně omezila 
provoz  na jedné z největších břeclavských tepen.

Základní škola Slovácká dostala konečně po mnoha letech nový ka-
bát. Kromě vnější rekonstrukce bylo kompletně opraveno i sociální 
zařízení školy.

Provoz je z důvodu rekonstrukce omezen u podjezdu ve směru na Lanžhot na ulici Bratislavská, kde jej řídí semafory.
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Práci jednotlivých složek 
Záchranného integrovaného 
systému představili záchraná-
ři, hasiči, zdravotníci, ale pře-
devším Policie České republi-
ky v kempu pod břeclavským 
zámkem. Přestože počasí zrov-
na moc nepřálo, zajímavý pro-
gram akce nazvané IPA DĚ-
TEM přilákal stovky rodin. 

Děti si vyzkoušely svezení 
na policejním motocyklu a jako 

spolujezdci policejního auta se 
dokonce mohly na chvíli stát 
členy zásahové jednotky. Ce-
lodenní program, který byl lá-
kavým zpestřením pro mladé 
generace, se zájmem sledovali 
také dospělí. K vidění byly zá-
sahy nejrůznějšího charakteru 
za použití nejnovější techniky. 

Trochu nostalgie vzbuzova-
ly historické policejní uniformy 
členů Klubu vojenské historie, 

Ukázka práce policie a záchranářů lákala

Doslova v obležení se ihned po přistání ocitl policejní vrtulník. 

Jubilant má sil na rozdávání

Energií překypující Bohuslav Frumert z Břeclavi oslavil v červnu 
100 let. Rodák z Podkrkonoší pracoval přes 40 let v První brněnské 
strojírně. K významnému jubileu přišli svěžímu staříkovi, který má 
stále sil na rozdávání, poblahopřát nejen zástupci Břeclavi, ale také 
lidé ze společnosti, která provozuje část areálu brněnských strojí-
ren. Jubilant zavzpomínal mimo jiné i na montáže v daleké Indii. 
Poté si oslavenec žertovně postěžoval, že už zapomíná a se všemi si 
připil slivovicí.          (red)

Jednou z investičních akcí je I. etapa osvětlení břeclavských památek, 
v rámci které byl osvícen i vodojem. Ve fázi příprav je rekonstrukce 
židovské kaple.

ale i žlutobílý vůz značky Lada 
s označením VB, když se posta-
vil po boku dnešních policej-
ních vozů, zejména superrych-
lého Volkswagenu určeného 
k pronásledování pirátů silnic.

 Svou účastí akci podpořili

policisté z Rakouska a Slovenska,
pořadatelé přivítali i náměstka 
ministra vnitra Jiřího Komo-
rouse. Na podiu se představila 
břeclavská škola bojových spor-
tů, mažoretky i dětmi očeká-
vaná Dáda Patrasová.       (pk)
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Cyklisté jeli O dušu
Tradiční závod kol s pevným převodem uspořádal v Charvát-

ské Nové Vsi Slovácký krůžek Charvatčané. Přes sto sedmdesát 
nadšenců, z nichž mnozí pojali závod v jeho pravé podstatě, tu-

díž recesisticky v nejrůznějších dobových kostýmech či převlecích, 
odstartovalo od restaurace U Buvola. Trasa vedla do Lednice přes 
Valtice a zpět do Charvátské Nové Vsi. Kvůli silnému větru bylo 
letos výjimečně obtížné vystoupat kopce, které závodníkům stály 
v cestě. Přehlídka bicyklů s pevným převodem byla fascinující, od 
rozvrzaných rezavých „arabů“ přes vyšperkované „speciály“ až po 
svařená dvoukola domácí výroby.                                                (red)

 AlcaPLAST Academy se 
primárně zaměřuje na profesní 
vzdělávání zaměstnanců firmy, 
středisko však bude využíváno 

i ke školení obchodních part-
nerů a pro jazykové kurzy dětí 
zaměstnanců společnosti. Za-
městnanci se mohou zapojit do 

Společnost AlcaPLAST otevřela v Břeclavi nové vzdělávací centrum
Břeclavská společnost AlcaPLAST, zabývající se výrobou sa-

nitární techniky, otevřela na konci června nové školící středisko. 
Projekt školicího centra nazvaný AlcaPLAST Academy získal ne-
jen podporu Evropské unie, ale také města Břeclavi.

kurzů angličtiny, business ang-
ličtiny, ruštiny nebo obchodní-
ho kurzu ruštiny. Centrum Al-
caPLAST Academy je vybave-
no kvalitní výpočetní 
technikou, jazykovými 
učebnami, školicím sá-
lem a zkušebnou s mo-
derními montážními 
stoly. Právě zkušebna 
je místem, kde si pra-
covníci mohou ihned 
po absolvování školení 
vyzkoušet teoretické 
informace v praxi.

Projekt školícího 
střediska není zdale-
ka prvním projektem 
firmy AlcaPLAST na 
podporu vzdělávání
a profesního růstu za-
městnanců a mladých 
lidí. AlcaPLAST dlou-
hodobě spolupracuje
s vybranými střední-
mi školami a odborný-
mi učilišti po celé ČR. 
V rámci výuky se žáci 

zároveň připravují na výrobcích 
firmy AlcaPLAST pro budoucí 
povolání. 

(red)

Starosta Břeclavi Dymo Piškula předal majitelům AlcaPLASTU 
Radce Prokopové a Františkovi Fabičovicovi za přínos Břeclavi sošku
Moravské orlice.                                                  Foto Jiří Holobrádek
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Na červnovém zastupitel-
stvu pouze hlasy dvou zastupi-
telů rozhodly, že na louce napro-
ti AGIPu může vyrůst velkopro-
dejna. Prý hobby market. Přitom 
investor ani nesplnil podmínku 
a nezajistil městu za levnou cenu 
asi 12000 m2 pozemků ležících 
v části plochy avizovaného le-
soparku! Zároveň se uvolnily 
mantinely pro možnost dalšího 
marketu vedle Penny.

Nevím, zda skutečně v Břec-
lavi potřebujeme tzv. hobbymar-
ket. Netoužíme po něm asi tak, 
jak dítě po krabici Lega na váno-
ce? Z vlastní zkušenosti si mys-
lím, že jeho služby ve velké míře 
dostatečně a lépe pokryjí obcho-
dy, které zde již jsou. Ale pokud 
ta potřeba je, starosta má pro-
sazovat jeho umístění tam, kde 
územní plán pro tuto výstavbu 
vyčleňuje dostatek plochy. Ne 

hledat cesty, jak jej dostat, kam 
investor chce.

Asi půl roku jsem se společ-
ně s pěti kolegy zastupiteli sna-
žil přesvědčit vedení města, aby 
změnilo svůj názor a vyloučilo 
možnost stavby dalších super-
marketů v podzámčí. Bohužel 
se nám to nepodařilo. Nepo-
mohly žádné argumenty, žádné 
podpisové akce, žádné výzvy. 
Prý by bez toho nebylo možné 
získat plochu části autokempin-
ku nutnou pro areál zámeckého 
lesoparku. 

Osobně takovým argumen-
tům prostě nevěřím a jsem pře-
svědčen, že to je daň příliš vyso-
ká. Za takových podmínek bych 
si spíše kladl otázku – skutečně je 
právě zde tak nákladný oplocený 
lesopark nezbytný? Odhlédnu-li 
od toho, že těch téměř 50 mil. 
Kč nám bude chybět někde jinde.

Celá lokalita podzámčí má 
obrovský potenciál pro rozvoj 
služeb spojených s turistickým 
ruchem, které mají proti mar-
ketům jednu ekonomickou vý-
hodu. Markety spotřebovávají 
peníze místních lidí, ale turis-
tický ruch peníze přináší, pro-
tože nabízí služby, za které jsou 
ochotni utratit peníze lidé zdale-
ka. Čím lepší prostředí, tím lépe 
se tyto služby nabízí. Je třeba vy-
tvářet podmínky, aby zde mohlo 
postupně vyrůst živé podzámčí 
s drobnější zástavbou, stavbami 
pro turistiku, s obchody, objekty 
a plochy pro ubytování, s kem-
pem evropského formátu, se 
stavbami pro sport, rekreaci a 
stravování v kombinaci s par-
kovou zelení. Stávající přerost-
lou zeleň upravit tak, aby i ze tř. 
1.máje byly vytvořeny průhle-
dy na dominantu břeclavského 

zámku. Ne ostré oddělení pod-
zámčí od okolního života. Tako-
vé prostředí by bylo skutečnou 
bránou do LVA, která láká k ná-
vštěvě. Dosavadní územní plán 
tuto verzi naplňoval, jen bylo 
třeba jednoduchou regulací vy-
loučit  možnost výstavby super-
marketů. Právě ty tuto filosofii 
ničí. Těžko najdete někoho, kdo 
si třeba za OBI postaví penzi-
on. Bohužel 15 zastupitelů má 
jiný názor. 

Závěrem chci poděkovat 
všem občanům města, kteří ja-
koukoli svojí aktivitou či svým 
podpisem bojovali proti umístě-
ní dalších supermarketů v blíz-
kosti břeclavského zámku. Vá-
žení přátelé, velmi si vážím vaší 
občanské iniciativy. Patří vám 
můj dík.

Ing. Luboš Krátký 
zastupitel města Břeclav

Proč ne dalším supermarketům v blízkosti 
břeclavského zámku

Tři opoziční zastupitelé opět 
vyrukovali s dle nás nepodlo-
ženými či nepravdivými názo-
ry, fakta však chyběla. Na jimi 
kladené otázky dostávali jedno-
značné odpovědi od vedení měs-
ta i vedoucích odborů městského 
úřadu, byly zodpovězeny otázky 
technického charakteru – od ře-
šení územního plánu, přes stano-
viska hygieny až po řešení do-
pravní situace. Odpovědi byly 
vyargumentovány a podlože-
ny oficiálními stanovisky vyja-
dřujících se úřadů. Zásadním 
stanoviskem bylo i prohlášení 
doc. Petra Kučery, děkana les-
nické fakulty MZLU v Lednici, 
který v diskusi řekl, že vznik 
staveb jakéhokoliv charakte-
ru v dané lokalitě okolo Tř. 1. 
Máje mezi Břeclaví a Poštor-
nou je neodvratný. V dalším 
upozornil, že při oddělení místa 
pro služby a místa pro klidovou 
zónu pomocí zeleně nebudou 
míst stavby na krajinu nega-
tivní dopad, a že rozvoj dané-
ho území je naprosto přirozený. 
Diskutující zástupce autokempu 
zase uvedl, že je rád, že někteří 
bývalí radní dnes sedí v opozici. 

Protože před několika lety zabrá-
nili rozvoji a modernizaci auto-
kempu, což později vedlo k roz-
hodnutí členů družstva ukončit 
činnost a autokempu nabídnout 
k prodeji.

 Nechceme zde znovu popiso-
vat řešení vznikajícího zámecké-
ho areálu a lesoparku a nové kli-
dové zóny, která obohatí kvalitu 
života občanů města Břeclavi. 
Chceme se spíše poukázat na ne-
férové chování některých kolegů 
zastupitelů, kteří bez jasných dat 
na jedné straně veřejnost straší 
dopravním armagedonem v pří-
padě (tak jako tak neodvratného) 
vzniku hobbymarketu, na druhé 
straně však přehlížejí výsledky 
dopravních studií, které prokáza-
ly minimální vliv nakupujících na 
dopravu v dané lokalitě, na kte-
rou mají vliv především občané 
jedoucí za prací. Odpůrci z řad 
zastupitelů také rádi zapomínají 
ve své podstatě na to nejzásadněj-
ší – a sice že pozemky, o kterých 
je řeč, jsou soukromé, a že doba 
omezování a zákazů je, doufej-
me, nenávratně pryč. Nesmíme 
opomínat ani to, že obchod pro 
kutily v našem regionu jedno-

Lesopark po desetiletích oživí okolí zámku
V polovině června proběhlo na břeclavské radnici jednání za-

stupitelstva, které mezi jiným řešilo otázku rozvoje zámeckého 
areálu a Panské louky, ležící naproti čerpací stanice Agip. Přes-
tože tato problematika dlouho dopředu vzbuzovala mnoho ne-
gativních i pozitivních emocí, vyzněl samotný průběh jednání, 
kterého se hojně zúčastnila i veřejnost, dle našeho názoru jed-
noznačně pro záměry rozvoje tohoto území a byl vyjádřen i v zá-
věrečném hlasování. 

značně chybí, a že po něm mno-
ho Břeclavanů již po mnoho let 
marně volá. Svým postojem tedy 
někteří zastupitelé brání rozvoji 
soukromého majetku, a mají na 
to jistě právo, my však musíme 
zaujat pozici odpovědnější.  

Znepokojujícím je také done-
konečna omílané tvrzení, že hob-
bymarket má stát pod zámkem.  
Co si má občan představit pod 
slovním spojením „pod zám-
kem“? I zde zůstaňme u faktů – 
zabodněme do mapy kružítko, 
střed je na břeclavském zámku, 
poloměr je na konci Panské lou-
ky a udělejme kružnici. A mnozí 
se budou divit – pod zámkem je 
dle této logiky také celé náměstí 
TGM s částí ulice 17. listopadu, 
včetně budovy radnice a kostela, 
dále třeba areál stadionu Loko-
motivy. I věznice se tedy má na-
cházet „pod zámkem“. Zbývá už 
jen otázka, zda je některý směr 

více „zámecký“ než ten druhý? 
Při své práci ve vedení měs-

ta pracujeme na naplnění bodů 
programu radnice, kde je jed-
nou z priorit rekonstrukce 
břeclavského zámku a úpra-
va jeho okolí, sháníme pení-
ze, vyjednáváme, aby ve městě 
Břeclavi vznikla klidová zóna 
s mobiliářem, která bude slou-
žit občanům města Břeclavi, ale 
i turistům pro odpočinek, ale 
i pro pořádání různých spole-
čenských akcí, např. koncertů, 
hodů ale i výstav a veletrhů. 
Můžeme tedy uzavřít tím, že 
někdo tvoří a druhý boří. S tím-
to jevem jsme se ostatně mohli 
setkávat už i na pískovištích a je 
vidět, že si to mnozí odnesli i do 
let dospělých. 

PhDr. Jiří Rufer, Radek Buk, 
Ing. Zbyněk Humlíček, 

Milan Vojta, B.A. 
– zastupitelé města Břeclavi

Slavnosti piva 
V sobotu 18. 7. 2009.

Místo konání: 
Kulturní dům „Na Obecní“, Stará Břeclav

Pořádá: Slovácký krúžek Stará Břeclav, 
tel.: 728 616 831 (Vlastimil Horák), 

777 271 489 (Anna Gergelová), 
e-mail: info@slovackykruzek.cz, 

www.slovackykruzek.cz
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www.nabytekpiza.czwww.nabytekpiza.cz

Zákazníkům to přinese jis-
totu výše ceny plynu pro nad-
cházející topnou sezonu. „Vý-
sledným efektem této smlou-
vy je snížení kalkulované ceny 
dodávek tepelné energie našim 
odběratelům od 1. 7. 2009 do 
konce roku 2009 o cca 10%. 
Po skokovém zdražování tepla 
v předchozím roce je to určitě 
dobrá zpráva pro naše odběrate-
le,“ komentoval výsledek dlou-

hých jednání ředitel společnosti 
Teplo Břeclav Milan Pospíšil.

Letos společnost bilancuje 
deset let, po které zajišťuje cen-
trální dodávku tepelné energie 
do bytových domů v lokalitách 
sídlišť Fintajslova, Sladová, 
v Poštorné na Hájové a vytápí 
celé sídliště Na Valtické. „Lidé 
si nás často pletou s provozova-
telem centrální kotelny v areá-
lu bývalého cukrovaru, která je 

však provozována konkurenč-
ní soukromou společností KA-
-contracting s.r.o. Praha. Tato 
vytápí sídliště Nad Splavem a 
centrum města, lokality Dukel-
ských hrdinů, Slovácká a Jana 
Palacha. Často se nám stává, že 
se na nás obracejí s žádostí lidé 
z těchto oblastí města, ale těm 
bohužel nemůžeme vyhovět,“ 
vysvětlil Pospíšil a vyzvedl, že 
za 10 let činnosti společnosti 
Teplo nedošlo u ní nedošlo k 
jedinému výpadku provozova-
ných zařízení.

Společnost TEPLO Břeclav 
s.r.o. byla založena k 1. 7. 1999 
Městem Břeclav za účelem pro-
vozování blokových a domov-
ních kotelen, které jsou v ma-
jetku města. Kromě vytápění 
bytových domů Teplo provo-
zuje tlakové stanice pitné vody 
u výškových domů, zajišťuje re-
konstrukce plynových kotelen a 
provádí správu bytových domů. 
Více informací lze získat na we-
bových stránkách: www.teplo-
breclav.cz

(red)

Zákazníci společnosti Teplo ušetří
Společnosti TEPLO Břeclav se podařilo dohodnout s dodava-

telem zemního plynu, společností RWE, fixaci cen dodávek ply-
nu do 30. 6. 2010. 

Na přelomu května a června 
zadržela hlídka městské poli-
cie tři nezletilé výtržníky, kte-
ří ničili autobusovou zastávku 
na ulici Sovadinova. Vzhledem 
k velikosti způsobené škody pře-
dali strážníci celou věc k šetření 
státní policii. Ve stejný den chy-
tili městští policisté dva výteč-
níky, kteří v nočních hodinách 
poškodili dva osobní automobily 
na ulici Na Pěšině. Kvůli pode-
zření ze spáchání trestného činu 
strážníci přivolali státní policii, 

která si mladíky převzala k dal-
šímu šetření. 

Na začátku června byla hlíd-
ka městské policie přivolána na 
sídliště Dukelských hrdinů, kde 
měl muž napadat s nožem v ruce 
ženu. „Strážníci na místě zjistili, 
že se oznámení zakládá na prav-
dě a jedná se o spor mezi manže-
li. Policisté muže zadrželi, ode-
brali mu nůž a předali státní po-
licii k dalšímu šetření,“ doplnil 
velitel břeclavských strážníků 
Zdeněk Herman.                (red) 

Strážníci zadrželi muže, který 
s nožem v ruce napadal svoji ženu

Další z partnerských měst, 
která spatřila prezentaci jihu 
Moravy, byl rakouský Zwen-
tendorf. V polovině června se 
tam vypravili poštorenští Ko-
ňaré. Mužský a ženský sbor za 

doprovodu Cimbá-
lové muziky Jož-
ky Severina nabídl 
Zwentendorfským 
více jak hodinové 
v ystoupení. Poš-
torenský slovác-
ký krúžek připra-
v i l Rakušanům 
také ochutnávku 
z domácí kuchyně. 
Zahraniční hosté 

ochutnali chleba s uzeným, se 
sádlem, škvarky i domácí ko-
láče. Se zájmem zhlédli film 
o Lednicko-valtickém areálu 
a ochutnali poštorenská vína. 
„Takových akcí tady moc není. 

Poštorané představili Moravu v sousedním Rakousku

Setkání žáků, kteří v době německé okupace navštěvovali čes-
kou školu ve Staré Břeclavi se uskuteční 4. září v 15.00 h v hotelu 
IMOS. Jedná se o setkání po 65 letech, kdy si zavzpomínáme na 
naše mladá léta, kdy jsme za německé okupace navštěvovali je-
dinou českou školu v Břeclavi, která byla po skončení 2. světové 
války uzavřena. Prosíme, aby se účastníci hlásili do 20. 8. na tel. 
čísle 519 373 596, Bachmanová Zdenka. Volat po 20.00 h.  

Upozornění žákům 
českoněmecké školy

Většinou někdo vystoupí a 
rychle pryč. Nestává se běžně, 
že lidé mohou ochutnat domá-
cí jídla konkrétního kraje v ji-
né zemi a navíc vidí na plátně 
tamní zajímavosti,“ konstato-
val jeden z rakouských hostů.

Nyní je na řadě italské Pri-
verno. Tam se v srpnu vypraví 
Starobřeclavští, kteří mají v plá-
nu dokonce několikadenní vy-
stoupení včetně prezentace na 
hlavním náměstí.

(pk)
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Při třídenní červnové návštěvě jižní Moravy prezident České re-
publiky Václav Klaus nezapomněl ani na občany Břeclavi. Zůčast-
nil se oficiální večeře v brněnské restauraci, která byla pořádána 
hejtmanem jihomoravského kraje Miroslavem Haškem. Při této pří-
ležitosti věnoval pozdravný autogram Břeclavanům, který  symbo-
licky připojil ke znaku našeho kraje.                                           (red)

Prezident České republiky 
zdraví Břeclavany

V dubnu 2009 se sekundá-
ni břeclavského gymnázia zú-
častnili celostátního projektu 
„Komplexní evaluační analýza 
při testování klíčových kompe-
tencí“. Sekunda je první třídou 
této školy, která pracuje již pod-
le nového školního vzdělávací-
ho programu. 

V něm právě klíčové kom-
petence sehrávají významnou 
roli. O čem je vlastně řeč? Klí-
čové kompetence jsou souborem 
vědomostí, dovedností a posto-
jů, které jsou důležité pro osob-
nostní rozvoj. 

Cílová úroveň těchto kom-
petencí je stav, k němuž by se 
měli studenti postupně přibli-
žovat. Sledování právě takových 
kompetencí významně oboha-
cuje celý výchovně-vzdělávací 
proces, protože „nutí“ školu 
přistupovat k dětem tvůrčím 
způsobem, brát ohled na indi-
vidualitu žáků, zařazovat infor-
mace do smysluplného kontex-
tu životní praxe a motivovat je 
k dalšímu sebevzdělávání. 

Na první pohled je zřejmé, že 
jde právě o ty oblasti našeho škol-
ství, které potřebují nejvíce změnit.    

Testovaly se kompetence ko-
munikativní, sociální a perso-
nální, dále kompetence k uče-
ní a řešení problémů a nakonec 
občanské a pracovní. 

Ve všech třech sledovaných 
ukazatelích se břeclavské gym-
názium umístilo mezi 10 % 
nejúspěšnějších testovaných 
škol, jejich výsledky byly za-
davatelem testů označeny jako 
špičkové. 

Ještě více a le překvapuje 
fakt, že se na republikové úrov-
ni účastnili testování i terciáni, 
přičemž břeclavští sekundáni 
byli ve dvou ze tří měřitelných 
oblastí v průměru lepší, než stu-
denti o rok starší. 

Vzhledem k tomu, že se to-
hoto celostátního „měření sil“ 
účastnilo přes dvacet tisíc stu-
dentů, resp. žáků odpovídají-
cích ročníků základních škol, 
můžeme ve vší skromnosti ho-
vořit o významném úspěchu 
břeclavského gymnázia. 

Jde o dobrý začátek  v cestě 
těch nejmladších za budoucími 
vysokoškolskými a profesními 
úspěchy. 

(ek)

Gymnazisté zvládli 
testy „špičkově“

Kančí obora a bobři – I. část

V roce 1972 bylo dokonče-
no ohrázování řeky Dyje a tím 
byly na mnoho let vyloučeny 
záplavy. Výjimkou byla povo-
deň v roce 2006. Velká část lesa 
je využívána jako jímací území 
pro vodovody Břeclav a Led-
nice. Čerpání pitné vody, za-
hloubení koryta upravené řeky 
a snížení dynamiky průtoků v 
řece Dyji vedly ke snížení hla-

diny podzemní vody. A les za-
čal prosychat. Velmi negativně 
se projevily i suché roky 1988- 
93. Staré dubové porosty uschly 
a musely být obnoveny. Zanikla 
řada periodických tůní. Tehdy 
lesníci využili možnosti dotací 
na revitalizace a začali budovat 
revitalizační zavodňovací sys-
tém. Protože chápali biotop luž-
ního lesa jako celek, nejen jako 

soubor lesních porostů, přizvali 
ke spolupráci zoology, botaniky, 
hydrobiology, břeclavskou zá-
kladní organizaci ČSOP a refe-
rát životního prostředí ONV v 
Břeclavi. Neocenitelný byl tehdy 
i přístup tehdejšího vedoucího 
rakvického střediska Ekoingsta-
vu Ing. Varadínka a jeho syna. 
Úpravou starých nefunkčních 
kanálů byla vybudována nová 
soustava a byly obnoveny zanik-
lé tůně. Hlavní kanál se dělí u 
Ladenské aleje na dvě větve, na 
které jsou napojeny boční systé-
my. Na hlavním kanále jsou to 
Podešovky a Varadínek, na vý-
chodní větvi Palachy. V lokali-
tě Rohatá se obě větve spojují a 

zvodňují tůň Valentku a obno-
venou Smradlavou jamu. Každý 
boční systém má svá nápustná a 
výpustná stavítka. Členové ZO 
ČSOP v Břeclavi provedli repat-
riaci leknínu bílého, sulíku žlu-
tého, řezanu pilolistého a z ryb 
piskoře pruhovaného a karasa 
obecného. Pozornost byla vě-
nována i obojživelníkům. Po-
mocí vybudovaných stavítek 
bylo možné ve vybraných pe-
riodických tůních udržet vodu 
tak dlouho, dokud obojživelníci 
nedokončili svůj vývoj. Výsled-
ky těchto snah potvrdil i násled-
ný monitoring. 

              Ing. Miloš Kloupar
     Pokračování v příští Radnici 

Mnoho břeclavských občanů využívá lesní cestu z Břeclavi do 
Lednice k vycházkám nebo k projížďce na kole. Méně lidí už ví o 
krásných zákoutích lužního lesa, o tůních a vodotečích. O okol-
nostech, které lužní les ohrožují, ví však jen pár informovaných. 
Pokusíme se přiblížit vám problematiku tohoto lužního lesa, roz-
kládajícího se od zámeckého parku v Lednici podél pravého bře-
hu řeky Dyje až k Břeclavi.

sanita - topení - odpady - plyn
Radovan Taláb

instalatér, topenář, solární systémy

Záhumenní 209, 691 56 Hrušky
Tel.: 775 679 109 e-mail: TalabRadovan@centrum.cz 

dodávka – montáž – projekce

VÝZVA
Město Břeclav vyzývá subjekty podnikající 
v oblasti cestovního ruchu ke spolupráci 

a připojení se k projektu
Více info. na www.breclav.org, tel. 731 428 258, 

lenka.bartosova@breclav.org



10 / RADNICE Aktuální informace naleznete také na www.breclav.org

M sto B eclav

Návrh na ud lení Ocen ní starosty m sta B eclav

Doru te na adresu: 
Odbor školství, kultury, mládeže a sportu, M stský ú ad B eclav, nám. TGM 3, 690 81 B eclav

Jméno a p íjmení kandidáta:

…………………………………………...………………………………………...........................................

Adresa kandidáta:

………………………………………………………………………………..................................................

Oblast innosti kandidáta:

………………………………………………………………………..............................................................

Zd vodn ní návrhu*:

…………………………………………………………………….………………….....................................

……………………………………………………...…………………………………………….....

……………………………………………………………………...…………………………….....

………………………………………………………………………...………………………….....

………………………………………………………………………………...………………….....

Návrh podává:

Jméno a p íjmení:

……………………………………………………………………………………………………………......

Telefon, e-mail:

……………………………………………………..……………………………………………………........

Adresa:

……………………..………………………………………………..……………………………………......

Dne:

..........................................................................

Podpis navrhovatele:

..........................................................................

* V p ípad  nedostatku místa, zd vodn ní p iložte na zvláštním list .

V červencovém čísle Radnice máte možnost navrhnout svého kandidáta na Ocenění starosty města Břeclavi. Ocenění se uděluje jako 
morální ocenění občanům města nebo organizacím za významné počiny zejména v oblasti sociální, kulturní, sportovní, vzdělávací apod. 
Pro navržení osoby na ocenění vyplňte pečlivě všechny body Návrhu na udělení ocenění starosty města Břeclav, odstřihněte a odešle-
te do konce října 2009 na adresu uvedenou na návrhu. Tiskopis návrhu si můžete stáhnout a vytisknout také z webových stránek města 
www.breclav.org, kde je rovněž k nahlédnutí statut Ocenění starosty města Břeclavi.

NAVRHNĚTE KANDIDÁTA NA OCENĚNÍ STAROSTY MĚSTA
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MORAVSKÝ DEN: TISÍCE LIDÍ A MOŘE NOVINEK
(Pokračování ze str. 1)
Nutno podotknout, že bez 

vlakového spojení, které před 
170 lety udělalo z Břeclavi že-
lezniční uzel, by město nikdy 
nedosáhlo dnešní velikosti a 
nejspíše by bylo jen malou ves-
nicí.  

Lodní MHD
Téměř současně v areálu ves-

lařského klubu slavnostně zahá-
jila provoz městská lodní hro-
madná doprava. Ojedinělý pro-
jekt, který umožní cestovat mezi 
Poštornou a Starou Břeclaví po 
vodě, připravila Lodní doprava 
Břeclav ve spolupráci s městem. 
„V létě vyjede šest spojů denně 
od 7 do 19 hodin. Trasa Břec-
lavské Benátky bude mít šest 
zastávek – areál Slováckého 
veslařského klubu, Stará Břec-
lav – Švehleny, Na špici, Na 
vodě, Kančí obora a Včelínek,“ 
popsala manažerka Lodní do-
pravy Monika Vintrlíková. Pro 
lodní lístky budou platit stejné 
podmínky jako pro městskou 
autobusovou dopravu.

Moravské menu
a mušketýři
Samotný Moravský den lákal 

na mnoho novinek. Kromě už 
zmiňovaných mušketýrů si lidé 
mohli dát v šesti břeclavských 

restauracích lákavé Moravské 
menu. Břeclav také vydala spe-
ciální turistickou známku, která 
zobrazuje právě spojení Morav-
ského dne a oslav ke 170. výročí 
příjezdu prvního vlaku do Břec-
lavi. Výjimečně byla veřejnosti 
otevřena kaple Cyrila a Metodě-
je u nádraží i s průvodem. 

Program Moravského dne 
začal netradičně už v pátek, kdy 
se odpoledne otevřel historický 
jarmark s dobovými řemesly. 
Navečer vystoupila skupina Ja-
vory a sourozenci Ulrychovi. 

Hlavní sobotní program za-
hajoval pod zámkem Herold. 
V kostele sv. Václava tradiční 
Moravská bohoslužba k poctě 
slovanských věrozvěstů Cyrila 
a Metoděje. Pro příchozí boho-
služba byla nejen duchovním, 
ale díky vystoupení chrámové-
ho sboru Velkých Bílovic také 
kulturním zážitkem, který byl 
odměněn velkým potleskem.

Po odpolední ceremonii
u Moravské Orlice, kdy všu-
dypřítomné pozdravi l Jošt 
Moravský a slovácký krúžek
Charvatčané vystoupil s CM 
notečka. se centrem města vy-
dal historický průvod, jehož cí-
lem bylo hlavní centrum oslav, 
podzámčí. Ještě předtím však 
desítky mušketýrů vzdali hold 
mohutnou salvou.

Zástupcům města
hrozila oprátka
Zaplněným okolím zámku 

se nesla vůně sýrů, medoviny, 
grilovaného masa a jiných dob-
rot. Jedním z lákadel byla velko-
lepá bitva, kdy se střetli švédští 
nájezdníci s obránci země mo-
ravské. Rány z pušek a děl byly 
slyšet na kilometry daleko. Po 
divadelním představení z kato-
vy dílny už přišel na řadu zlatý 
hřeb odpoledne – vskutku ori-
ginální křest knihy Moravské 
letopisy.

Na pódium totiž poháněni 
bičem kata vkráčeli s oprátkou 
kolem krku místostarosta břec-
lavské radnice Pavel Dominik a 
tajemník Dalibor Neděla. Ne-
přítomnému starostovi Dymo 

Jošt Moravský pozdravil břeclavský lid.

Starosta Břeclavi Dymo Piškula společně s „asistentkou“ symbolicky 
otevřel lodní MHD.

Návštěvníci břeclavského nádraží mohli vidět opravdovou raritu,
když si vedle sebe stoupla historická Šlechtična a moderní Pendolino.

Bitvy v podzámčí vypadaly opravdu realně.Návštěvníci slavností mohli zahlédnout i kováře.

Piškulovi pohrozil Jošt Mo-
ravský žalářem. Jeho pobočníci 
ale měli slíbenou oprátku. Ani 
výkřiky obou nešťastníků „Za 
všechno Piškula může“ nebo „Já 
su enom písař“ Jošta neobměk-
čily. Představitelé města tedy 
spustili jinou. „Zámek opravu-
jeme, film jsme natočili, knihu 
vydali,“ prosil o milost mís-
tostarosta, který Jošta požádal 
o křest knihy. Král se nakonec 
nad „trestanci“ smiloval, sundal 
jim oprátky a společně pokřtili 
novou knihu Moravské letopi-
sy. Jošt ještě pohrozil, že příště 
starosta žaláři neunikne „A po 
deset let bude na zámku leštit 
podlahy,“ dodal.

Moravský den v nočních ho-
dinách zakončilo ohňové před-
stavení a ohňostroj.          (dav) 
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Ke konci června roztančila ti-
síce lidí pod břeclavským zám-
kem legendární skupina Boney 
M. Do Břeclavi kvůli koncer-
tu zavítaly také stovky cizinců 
a přespolních. Už úvod večera 
patřil hudbě 70. let minulého 
století, když vystoupila sloven-
ská ABBA revival, která ještě 
za světla zazpívala největší hity 
švédské kapely. 

Poté už se na pódiu objevil 
speciální host večera Petr Rezek 
s kapelou Centrum, který si pu-
blikum plně získal až coverver-
zemi zahraničních šlágrů. 

Po Rezkově vystoupení divá-
ci netrpělivě očekávali někdej-
ší největší diskotékové legendy. 
Když konečně na pódium vběhl 
Bobby Farell se třemi zpěvačka-
mi a megahitem Sunny, nadšené 

publikum je přivítalo neuticha-
jícím potleskem, hvizdem a ře-
vem. Boney M na diváky chrlili 
jeden hit za druhým a rozdová-
děné publikum kapelu nesčetně-
krát odměnilo bouřlivým skan-
dováním a aplausem. Šedesátník 
Bobby Farell byl nejspíše trnem 
v oku mnoha kritiků, když ke 
slavným songům občas nepo-
dával pěvecky stoprocentní vý-
kon. To ale ani nebyl jeho záměr. 
Boney M přijeli do Břeclavi udě-
lat show, která diváky pobaví a 
roztančí. Soudě podle reakcí 
nadšeného davu se jim to po-
vedlo a právě Farellovy taneční 
kreace, neotřelý pěvecký projev 
a schopnost strhnout a vyheco-
vat publikum k tomu nepochyb-
ně přispěly. 

(dav)

Legendy diskoték 
zazářily v Břeclavi Už popáté uspořá-

dala ZŠ Kpt. Nálepky 
z Charvátské Nové Vsi 
spolu s břeclavskou 
radnicí výtvarnou sou-
těž pro základní školy 
z břeclavského regionu. 
Letos malovaly děti na 
téma „Žijeme v Lednic-
ko-valtickém areálu“.

Kromě cen v pě-
ti hlavních kategoriích 
uděli l místostarosta 
Břeclavi Martin Rad-
kovič zvláštní ocenění 
za nejhezčí kresbu sou-
těže Tomáši Balášovi 
z 8. třídy ZŠ Kpt. Nálepky. Výtvarné práce byly po celý červen vy-
staveny v 1. patře budovy městského úřadu.                              (red)

Děti malovaly památky LVA

Program Kulturního léta 
na pěší zóně
(vždy od 15 do 16 h)

  5. 7. – Charvatčánek
12. 7. – Slovácký krůžek Poštorná - Koňaré
19. 7. – Cimbálová muzika Rebend
26. 7. – Old Stars 
 2. 8. – Národopisný soubor Břeclavan
 9. 8.  – Country skupina Lotři
16. 8. – Dechová hudba Charvatčanka
23. 8. – Cimbálová muzika Notečka
30. 8. – Hudební škola Yamaha - Nechce se nám

Za zvlášť nepříznivého počasí 
se konkrétní akce nekoná.

Více fotografií 
z MORAVSKÉHO DNE 

naleznete
ve fotogalerii na 

www.breclav.org

SALON PANTERA
Prodlužování vlasů technikou HAIR TALK

Vlasová kosmetika WELLA, SP
Nejnovější techniky barvení a stříhání

Narovnávací trvalá
Kosmetické služby s německou firmou KLAPP

Navštivte nás i bez objednání

Adresa: 17. listopadu 13, tel.: 777 114 296, 519 
326 354, kosmetika: 777 037 321

Podmořský svět Jaromíra Míčky 
Od úterý 23. 6 do neděle 30. 8. 2009.

Výstava fotografií. 
Místo konání: synagoga

Pořádá: Městské muzeum a galerie Břeclav, 
tel.: 519 323 050, 519 324 493, 

e-mail: info@muzeumbv.cz, www.muzeumbv.cz

ALEX BAND
Kapela pro vaši příležitost

www.alexband.cz 
tel.: 603 248 482
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ANGLI TINA PRO D TI

UKÁZKOVÉ HODINY: 24.8.-4.9.2009

od 3 m síc  do 14 let
metodika akreditovaná MŠMT
malé skupinky 4 - 8 d tí
unikátní metoda výuky p irozenou
a hravou formou

Tel.: 606 614 680
E-mail: anglictina.breclav@seznam.cz

Connecting the Next Generation

www.helendoron.cz
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Díky většímu místu 
bylo ve studovně možné 
zvýšit počet počítačových 
stanic, navíc byla veškerá 
zastaralá technika kom-
pletně obnovena, takže na 
případné zájemce v inter-
netové studovně nyní čeká 
devět nových rychlých po-
čítačů s 19-ti palcovými 
LCD monitory. 

Přijďte si je vyzkoušet, 
internet je zdarma pro 
všechny - pro náhodné ná-
vštěvníky na 10 min, pro 
čtenáře na hodinu, popř. 
i v íce. Mimo provozní 
hodiny bude internetová 
studovna sloužit také jako 
počítačová učebna. Ještě 
tento měsíc zde proběhne 
internetový kurz pro začá-
tečníky, seniory a maminky na 
mateřské dovolené.

I nadále je možno ve studov-
ně a čítárně knihovny využívat 
zdarma wi-fi připojení pro vlast-
ní přinesená zařízení. Na zákla-
dě poptávky od našich uživate-
lů chystáme i počítačový kurz, 
na kterém se zájemci dozví vše 
potřebné o možnostech bezdrá-
tového připojení či o základech 
práce s notebookem. 

Ve studovně se nachází i půj-
čovna zvukových knih. Zvukové 

knihy na magnetofonových ka-
zetách a ve formátu MP3 jsou 
půjčovány s důvodů ochrany 
autorských práv pouze osobám 
s poruchami zraku nebo těžce 
nemocným. Tyto knihy půjčuje 
naše knihovna už od roku 2001, 
v současnosti je návštěvníkům 
k dispozici přes 1.100 titulů.

Studovna, internetová stu-
dovna a půjčovna zvukových 
knih sídlí v patře přístavby hlav-
ní budovy na ul. Národních hr-
dinů 9, vchod je přes dvůr kolem 

Co nového v knihovně? Přijďte se podívat!
V rámci zlepšování služeb pro naše čtenáře došlo ke knihovně 

k několika podstatným změnám. Hudební oddělení se přestěho-
valo do čítárny a do jeho prostor se přestěhovala studovna a také 
internetová studovna s veřejným internetem. 

oddělení pro dospělé do první-
ho patra. Prodloužili jsme pro 
Vás také otevírací dobu, nově je 
otevřeno v pondělí a ve čtvrtek 
od 9 do 18 hod, v úterý, středu a 

pátek od 12 do 18 hodin. 
Proměnou prošla i čítárna 

časopisů, která je nyní spojena 
s hudebním oddělením. Také 
zde návštěvníky uvítají rozšíře-
né a nově vymalované prostory, 
kde je nyní radost posedět,  pře-
číst si časopis či poslechnout no-
vinkové CD. Čtenářům knihov-
ny (včetně těch, kteří jsou  re-
gistrováni na pobočkách) se 
CD půjčují zdarma. Nabídku 
zvukových nosičů přitom ne-
ustále rozšiřujeme. V poslední 

době jsme se zaměřili zejmé-
na na tzv. mluvící knihy, celé 
knihy nebo jejich adaptace, na-
mluvené na CD známými her-
ci. Tato CD si na rozdíl od výše 

zmíněných zvukových 
knih může půjčit který-
koliv čtenář knihovny a 
pak si je pouštět třeba o 
dovolené u vody nebo v 
autě na dlouhých cestách.

Vchod do čítárny je 
přímo z ulice (menší 
dveře blíže k okresnímu 
soudu). Čítárna a hudeb-
ní oddělení jsou otevře-
ny každý všední den od 
9 do 18 hodin, což pro 
návštěvníky hudebního 
oddělení představuje vý-
znamné rozšíření půjčov-
ní doby. 

Věříme, že tyto změny  
přivítáte, a můžeme Vás 
ujistit, že se naše služby 
budeme snažit zlepšovat 
i nadále. 

Doufáme také, že si cestu do 
knihovny najdete i v letních mě-
sících. Dvůr knihovny je ideál-
ním místem,  jak můžete v centru 
města strávit v klidném a příjem-
ném prostředí volnou chvilku, 
nejlépe s nově vypůjčenou kni-
hou. Také při cestě na koupa-
liště většinou procházíte kolem 
knihovny, zastavte se tu pro ča-
sopis nebo nějaké čtení k vodě. 
Léto (a čtení) budiž pochváleno.

Mgr. Marek Uhlíř
ředitel MK Břeclav

Nová internetová studovna v břeclavské knihovně

Prázdninová půjčovní doba
V době letních prázdnin (1. 7. -31. 8. 2009) bude ve všech 

provozech hlavní budovy knihovny na ul. Národních hrdinů 9 
každý pátek zavřeno. Na pobočce v Poštorné bude o prázdni-
nách otevřeno v pondělí a ve čtvrtek od 10 do12 hod a od 13 do 
18 hod, pobočky ve Staré Břeclavi a Charvátské Nové Vsi budou 
uzavřeny v termínu od 17. do 31. srpna 2009.

Břeclavští Final Fiction budou vyhlášeni jako objev roku
Břeclavská kapela Final Fiction 

získala po účasti v semifinále evrop-
ské soutěže kapel ve Vídni (kde skon-
čila nakonec čtvrtá) další úspěch do 
své letošní bohaté sbírky. V pátek 14. 
srpna totiž vystoupí na obrovském 
letním festivalu Rockshock ve Vyš-
kově, kde bude organizátory a me-
diálně vyhlášena jako „objev roku“.

Toto ocenění mimo jiné pro ka-
pelu znamená, že na tomto festivalu 
vystoupí v hlavní čas na hlavním pó-
diu po boku kapel Tata bojs,  China-
ski, Support Lesbiens, Sunshine nebo 
třeba Davida Kollera. Na tento tří-
denní festival je předpokládána ná-

vštěvnost až 12 000 lidí a v programu 
je více než 90 kapel!

Ocenění „objev roku“ posouvá ka-
pelu zase o kus dopředu, dle kritiků 
se tímto zařadí kapela do rockové ex-
tratřídy. „Odborníci jim předpovída-
jí zářivou budoucnost, ne nadarmo 
se v souvislosti s nimi skloňují kapely 
jako Guano Apes nebo Evanescen-
ce, což je naprostá světová špička ve 
svých žánrech,“ říká Pavla Hanáko-
vá, dramaturg festivalu Rockshock.

V létě se kapela chystá také znovu 
do studia, kde bude točit nové mate-
riál pro své připravované nové CD. 
Více na www.finalfiction.cz

Letní hodky v Charvátské Nové Vsi 
V sobotu 15. 8.

Tradiční lidová taneční zábava s dechovou hudbou. 
Místo konání: Sokolovna Charvatská Nová Ves

Pořádá: Slovácký krúžek Charvatčané, 
tel.: 775 136 410 (Martin Radkovič)
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Uvidíte v kině Koruna (dolby stereo) Rezervace vst upenek na tel.: 519 370 818
nebo e-mail: kino@bvx.cz

stavitelného dobrodružství, ve kterém ožívá sama historie.
komedie, přístupný, USA, 105 min., 80,- Kč

12. 8. středa, 13. 8. čtvrtek ve 20.00

PŘÍPAD NEVĚRNÉ KLÁRY
Miloval Kláru. Miloval ji opravdově, hluboce a šíleně.
A z jeho šílené lásky se zrodila žárlivost. Zbytečná, nekonečná a hlavně 
nebezpečná
drama, nevhodný do 12 let, ČR-Itálie, 95 min., 75,- Kč

14. 8. pátek, 15. 8.sobota ve 20.00

TMA
Režie Juraj Herz
Snímek vypráví příběh umělce Marka, který se rozhodl opustit kariéru hu-
debníka a na čas se usadit v opuštěném rodinném domě na samotě v domě, 
který má však tajemnou minulost...
horor, nevhodný do 18 let, ČR, 90 min., 70,- Kč

19. 8. středa, 20. 8. čtvrtek v 17.30 a ve 20.00

TRANSFORMERS: 
POMSTA PORAŽENÝCH
Čas odplaty nadešel.
Mimozemští roboti měnící se v pozemská auta jsou zpátky. Druzí Trans-
formers jsou být akčnější, napínavější a zábavnější. 
sci-fi, přístupný, USA, 147 min., 80,- Kč

21. 8. pátek, 22. 8. sobota ve 20.00

PŘEDČÍTAČ
Kate Winslet, David Kross, Ralph Fiennes ...
Od režiséra nominovaného na Oscara za THE HOURS a na základě oce-
ňované novely přichází příběh lásky, tajemství a soucitu na území pová-
lečného Německa.
drama, nevhodný do 15 let, USA, 123 min., 65,- Kč

21. 8. pátek, 22. 8. sobota v 17.30

NA PŮDĚ ANEB KDO MÁ DNESKA 
NAROZENINY
Animovaná pohádka pojednávající o poklidném životě panujícím v krá-
lovství odložených hraček.   
animovaný, přístupný, ČR, 74 min., 70,- Kč

26. 8.středa, 27. 8. čtvrtek ve 20.00

WRESLER
Film oceněný Zlatým globem za nejlepšího herce a  Zlatým lvem pro nej-
lepší film 2008
Mickey Rourke, Marisa Tomei
Na konci 80. let zaplňoval „The Ram“ titulní stránky novin. Nyní, o dvacet 
let později, se těžko protlouká životem.
drama, nevhodný do 15 let, USA 109 min., 65,- Kč

28. 8. pátek, 29. 8. sobota ve 20.00

PAŘBA V LAS VEGAS
Od režiséra filmu ROAD TRIP přichází do kin nová komedie o loučení se 
svobodou, které se nepředstavitelným způsobem zvrhne.
komedie, nevhodný do 15 let, USA, 100 min., 70,- Kč

1. 9. úterý, 2. 9. středa ve 20.00 

PROROCTVÍ
3. 9. čtvrtek, 4. 9. pátek, 5. 9. sobota v 16.30 a 20.00, 6. 9. neděle 16.30

HARRY POTTER: 
PRINC DVOJÍ KRVE

  ČERVENEC
16. 7. čtvrtek ve 20.00

KDYŽ SE MUŽ VRACÍ DOMŮ
Rodinná oslava probíhá tentokrát v komickém duchu. Když se muž vrátí 
domů nic už nemůže být jako dřív.
komedie, nevhodný do 15 let, Dánsko, 93 min., 70,-Kč

17. 7. pátek 18. 7. sobota ve 20.00

STÁHNI MĚ DO PEKLA
Horor o tom, že rozčilovat starou čarodějnici se nevyplácí!!!
Hororový příběh si pohrává s myšlenkou, že nakrknout starou cikánskou 
čarodějnici se nevyplácí. horor, nevhodný do 12 let, USA, 99 min., 70,- Kč

23. 7. čtvrtek a 24. 7. pátek ve 20.00

DVOJÍ HRA
„Přechytračit. Překonat. Přehrát. Převézt. A pak už jen převést prachy.“
Špionská komedie,– Agentka CIA Claire Stenwicková /Julia Roberts/ a 
agent MI6 
Ray Koval /Cliv Owen/ spolu mají zvláštní milostný vztah…
komedie, nevhodný do 12 let, USA, 127 min., 75,- Kč

24. 7. pátek v 17.30 a 25. 7. sobota v 17.30 

BOLT -  PES PRO KAŽDÝ PŘÍPAD
Bolt je pes, který má nadpřirozené schopnosti…
animovaný, přístupný, USA, 103 min., 65,- Kč

30. 7. čtvrtek 17.30 a 20.00, pátek 31. 7. ve 20.00

JMÉNEM KRÁLE
Historické drama s Karlem Rodenem
Detektivní příběh z doby Přemysla Otakara II.
Přístupný, ČR, 77 min., 70,- Kč

31. 7. pátek v 17.30, 1. 8. sobota v 17.30 a 20.00 a 2. 8. neděle v 17.30

HANAH MONTANA
Rodiná komedie
Extravagantní celovečerní film s  televizním fenoménem ze stanice Disney 
Channel. Miley Stewart (Miley Cyrus) se snaží stíhat školu, přátele a ještě 
svou tajnou identitu, popovou hvězdu…
komedie, přístupný, USA, 102 min., 77,- Kč

  SRPEN
6. 8. čtvrtek v 17. 30 a 20.00

KORALÍNA A SVĚT ZA TAJNÝMI DVEŘMI
Animovaný film, který není pro nejmenší
Dobrodružství, které slovy nepopíšete.
Dva báječní muži s nekonečnou fantazií a třetí rozměr. 
animovaný, přístupný, USA, 101 min., 75,- Kč

7. 8. pátek, 8. 8. sobota ve 20.00

TERMINÁTOR SALVATION
Johnu Connorovi (Christian Bale) je souzeno vést lidský odboj proti Sky-
netu a jeho armádě terminátorů.“
sci-fi, nevhodný do 12 let, USA-VB, 116 min., 77,- Kč

7. 8. pátek, 8. 8. sobota, 9. 8. neděle v 17.30

NOC V MUZEU II
Světla zhasla, dobrodružství začíná.
Bývalý noční hlídač Larry Daley (Ben Stiller) je opět zatažen do těžko před-
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Sady 28. října č. 23, Břeclav, tel. 519 32 13 94, tel./fax 519 32 13 95  
608 711  350, e-mail: realteam@realteam.cz, http: www. realteam.cz

 519 374 042, 607 931 977, 605 883 735; www.slaviark.cz

SLAVIA, spol. s r.o.
ul. 17. listopadu 21, 690 02 Břeclav

01498 BŘECLAV - dr.byt 2+1 Na Valtické, nová plast.okna  . . . . . 695.000 Kč
01526 BŘECLAV - pronájem bytu 1+1 v centru  . . . . . . . . . . . . . 6.000 vč.ink.

01493 BŘECLAV 01525 BŘECLAV
RD 5+2 pobl. centra byt 2+1, OV, centrum
2,330 mil. Kč 1,125 mil. Kč

* Bř. garáž. „za poliklinikou“, 23 m2, nutno 
dodělat podlahu,omítky ........... 65.000 Kč

* Lanžhot RD 4+1, vjezd s garáží, dvůr, zahrada, 
nutná modernizace .......... os.jednání

Hlavní 43/30, 691 41 Břeclav-Poštorná, www.eskomax.cz, eskomax@seznam.cz
Tel: 775 116 228, 723 560 654

Vybíráme z naší nabídky:
RD 4+1 s dvorkem Břeclav, CP: 430 m2, po část.rekonstrukci, podsklepený, kůlna  . . . . . . . . . . . . . . . 2.100.000,- Kč
RD 3+kk Břeclav-centrum, CP: 144 m2, obytný dvůr, po rekonstr., možnost půdní vestavby  . . . . . . . . 2.550.000,- Kč
RD 4+2 Charv.N.Ves, CP: 314 m2, zděný, zahrádka, vrátnice, vjezd, veškeré IS  . . . . . . . . . . . . . . . . . 1.600.000,- Kč
RD 7+1 se zahradou Bulhary, CP: 1.836 m2, po rekonstrukci, vinný sklep, studna  . . . . . . . . . . . . . . . . 3.290.000,- Kč
RD 4+1 s halou Břeclav-centrum, CP: 1.086 m2, novostavba u lesa, velký pozemek  . . . . . . . . . . . . . Cena: k jednání
Byt OV 2+1 Na Valtické, CP: 44 m2, 4.p/6, nové stupačky, omítky, čistý, udržovaný . . . . . . . . . . . . . . . . . 695.000,- Kč
Byt OV 2+1 Stará Břeclav, CP: 56 m2, zděný, 2 lodžie, 3.p/4, po rekonstrukci  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1.290.000,- Kč
Byt 2+1 Poštorná-za kostelem, CP: 58 m2, cihlový, po rekonstrukci, 3 sklepy . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Cena: k jednání
Byt OV 3+1 Na Valtické, CP: 74 m2, 6.p/8, lodžie, po celkové rekonstrukci, sklepní kóje  . . . . . . . . . . Cena: info v RK
Byt OV 2+1 Poštorná-za kostelem, CP: 58 m2, 2.patro, šatna, balkon, pl. Okna, zahrádka   . . . . . . . . . . 950.000,- Kč
Byt OV 2+kk Břeclav-centrum, CP: 43 m2, cihlový, přízemí, po rekonstrukci, dvůr  . . . . . . . . . . . . . . . . .1.150.000,- Kč
Více nabídek na www.eskomax.cz.

 Z NAŠÍ NABÍDKY VYBÍRÁME:
* Bř. Riegrova byt 1+1 OV zděný, 1.p. po rekonst., sam.topení, pl.okna....1,030.000 Kč
* Bř. Fintajslova byt 2+1 OV, 3.p, po celkové rekonstr., balkon...............1,322.000 Kč
* Bř. Duk.hrdinů dr. byt garsonka, 2.p., balkon,komora, 22 m2................. 670.000 Kč
* Bř.centr byt 3+1 OV, přízemí, cihla, sam. top, část. rekons. 110 m2......1,560.000 Kč
* Bř. Mendlova byt 2+kk, OV 1.p. zděný,  PRONÁJEM ......... 7.000 Kč/měs.+elektř.
* Bř. DH garsonka, 6.p., 22 m2, volné od 1.8.  PRONÁJEM...... 6.000 Kč/měs. vč. energ.  
* Bř. nadstand. zaříz. prostorný byt 2+kk, 5.p.  PRONÁJEM .. 10.000 Kč/měs. vč. energ.  
* Hodonín byt 2+1,plast. okna, nová linka, 54 m2 PRONÁJEM 7.000 Kč/měs. vč. energ.  
* Bř. – cukrovar obch. prost. (přízemí+patro) 86 m2, PRONÁJEM...... 12.500 Kč/měs.
* Bř. obch. prostory, přízemí polyf. domu, 53 m2 nebo 16 m2, park., internet ..os.jed.   

MAXIMÁLNÍ SLUŽBY, MAXIMÁLNÍ SPOKOJENOST
ZDARMA VÁM PORADÍME A POMŮŽEME S PRODEJEM NEMOVITOSTI

Galerie 99 v Břeclavi vydala 
ve svém nakladatelství již dru-
hou knihu Krajina mého srdce-
-putování okolo Břeclavi. Malíř 
Antonín Vojtek ve svých téměř 
padesáti básních opěvuje krásu 
krajiny okolo řeky Dyje, lužní 
lesy, louky, pole. Sám do knihy 
nakreslil stejný počet kreseb, ve 
kterých zachycuje krajinu oko-
lo Staré Břeclavi, centra měs-
ta, Pohanska, Poštorné, Ch.N. 
Vsi.Kniha vyšla díky podpoře 
několika firem. Hlavním patro-
nem byl podnik Fosfa a.s., dále 
také Gumotex a.s.,VHS a.s.,Čes-
ká spořitelna, Město Břeclav.Vy-
davatelství Jitky Vojtkové tímto 
děkuje i menším firmám jako je 
Kovi, Luděk Štork, K+V Interna-
tional s.r.o.,Šebela –Eko servis a 
Auto Melchrt.

Díky výše uvedeným insti-
tucím mohla být vydána kni-
ha o našem městě, ve kterém 
je jiný úhel pohledu než u kla-
sické monografie. Je to pohled, 
kde se snoubí kresby s poezií. 
Jde tedy o nový pohled. Kni-
ha zaujme čtenáře vnímavé, 
kteří touží nacházet krásu ko-
lem sebe v krajině i architektu-

ře, ale také v metaforách veršů. 
Kniha bude slavnostně pokřtě-
na v Praze, při zahájení letos již 
3 pražské výstavy,tentokrát na 
Kampě.Výstavu1. července 2009 
slavnostně uvede spisovatel Jan 
Kostrhun a knihu pokřtí Chan-
tal Poullain. Kniha je doplně-
na také příspěvkem zpěváka 
J. Černého,spisovatele J.Kostr-

huna,RNDr. J. Zahrádky  CSc. 
Kniha je v anglické mutaci,což 
z ní činí vhodný dárek pro přá-
tele v zahraničí. Najdete ji v Ga-
lerii 99.

Žena v obraze.Tak je nazvá-
na nová výstava v Galerii 99. 
Zahájení se uskuteční 7. čer-
vence 2009 v 17 hodin.V obra-
zech, grafikách galerie nabízí 
unikátní díla řady autorů, kte-
ří ještě v galerii nevystavovali. 
Zaujme jistě plastika Olbrama 
Zoubka,grafiky pražského Ja-
roslava Blažka, Ladislava Kuk-
líka, Josefa Velčovského a dal-
ších.Výstavu obohatí také fil-

mová klapka Olgy Vyleťalové. 
Výstava je prodejní a potrvá do 
poloviny září 2009.

Galerie nabízí – stálou ex-
pozici šperků ze dřeva, více než 
sto grafických děl,veškeré služ-
by související s poradenstvím
a výtvarným uměním, oceňová-
ní obrazů,restaurování, atd.

Otevřeno: úterý až pátek od 
14.00 do 17.00 hodin, případně 
po telefonické domluvě kdy-
koliv. 519 372118, 723 930 015, 
723 887 977. Galerie AV na ul. 
J.Moláka na zazvonění nebo na 
telefon.

Pohanská noc 
Ve středu 29. 7. 2009, začátek ve 20.00 hodin.

Noc plná tajuplných prohlídek hradiska, kejklíři, 
rytíři, vojáci, bubáci a další pestrý program 

s táborákem a grilováním. 
Místo konání: zámeček Pohansko

Pořádá: Klub vojenské historie Břeclav, tel.: 777 003 032 
(Petr Pajpach), e-mail: info@kvh-breclav.cz, 

www.kvh-breclav.cz a Městské muzeum 
a galerie Břeclav, Dukelských hrdinů 2747, 

690 02  Břeclav, tel.: 519 323 050, 519 324 493, 
e-mail: info@muzeumbv.cz, www.muzeumbv.cz
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Městské muzeum a galerie Břeclav informuje

Sochy kolem nás – rozměrný reliéf na sídle 
bývalého celního úřadu

Městské muzeum a galerie 
Břeclav připravilo pro letošní 
léto jako hlavní muzejní výsta-
vu ojedinělý projekt zaměřený 
na přírodovědnou tématiku. Ve 
spolupráci s Moravským muze-
em v Brně vznikla interaktivní 

expozice, která prezentuje stro-
my z luk, polí a lesů jako pane-
lové domy s velkým množstvím 
různorodých obyvatel. Žijí zde 
brouci, které si návštěvníci mo-
hou prohlížet pod lupou nebo 
mikroskopem, dále ptáci i celá 

Stromy jako domy v břeclavském muzeu

řada savců, jejichž vycpaniny 
je možno i pohladit, neboť jsou 
upraveny tak, aby nezpůsobi-
ly žádné zdravotní problémy. 
Trojrozměrné exponáty jsou 
doplněny velkými barevnými 
obrázky a fotografiemi ze ži-
vota rostlinné i zvířecí říše. Na 

výstavě spatříte například bob-
ra, jezevce, kormorána, čápa 
černého, volavku a mnoho další 
zvěře, kterou v divočině zblízka 
zahlédnete jen s obrovským štěs-
tím. Výstava potrvá až do polo-
viny října. 

(red)  

Alena Káňová z břeclavského muzea dětem při vernisáži rozdávala za 
správné pojmenování zástupců fauny drobné sladkosti.

Jedním z největších lákadel výstavy je exponát bobra.

V tomto měsíci se opět vydá-
me za dalším lehce utajeným vý-
tvarným dílem v našem městě. 
Nalezneme ho jen kousek od že-
lezniční stanice Břeclav. Na uli-
ci Břetislavova 2, v budově  kde 
ještě v osmdesátých letech sídlil 
Celní úřad Břeclav. V roce 1980 
byl v jeho vstupní hale instalo-
ván rozměrný keramický reliéf, 
nazvaný „ Lán“. Jeho autorkou 
je významná česká keramička 
Marta Taberyová .  Architek-
tonické řešení je dílem ing.arch 
Ivan Horkého.

Marta Taberyová se naro-
dila 22. září 1930 v Olomouci. 
V letech 1945 – 1946 navště-
vuje Střední průmyslovou ško-
lu sklářskou v Železném Brodě. 
Od roku 1946 až do roku1949 
studuje na Střední průmyslo-
vé škole keramické v Praze. Ve 
svém odborném studiu pokraču-
je na Vysoké škole uměleckoprů-
myslové v Praze ( 1949 – 1954 ). 
V ateliéru profesorů Otto Ecker-
ta a profesora Stanislava Ulma-
na. Pracovala jako výtvarnice ve 
středisku Duchcovského porce-
lánu v Praze a pak u Spojených 
keramických závodů v Teplicích. 
Poté přešla na svobodné povolá-
ní. Zaměřila se zejména na ko-

morní plošná keramická zátiší , 
která jsou orientována na drob-
né krajinné záběry, komorní 
zahradní a interiérová zákoutí 
s poetizujícími detaily. Vytvo-
řila také početnou řadu realiza-

cí v architektuře, zvláště kera-
mických reliéfů a stěn. Za svoji 
uměleckou práci v keramice zís-
kala několik významných mezi-
národních ocenění. 

Mělký keramický reliéf na-
zvaný „Lán“ vytvořila autorka 
z hutné šamotované kameniny. 
Vlastní plochy jednotlivých částí 

reliéfu mají bohatou strukturu, 
vytvářející představu zoraného 
a uvláčeného pole. V řadě míst 
je plocha keramických plátů dy-
namicky oživena hlubšími nega-
tivními otisky modrotiskových 

tiskových štočků, které vytvá-
ří lyrické asociace. V detailech 
citlivě  namodelovaných rost-
linných prvků (květy, čepe-
le listů, dekorativně rozvinuté 
stonky atd.), je použito růžo-
vých, tmavě modrých, bílých a 
zelených glazur.

Výtvarný účinek tohoto roz-

měrného výtvarného díla vychá-
zí s poetické nadsázky zobrazu-
jící krajinu a přírodu  nížinného 
prostoru jižní Moravy.

Celkové vyznění stávají-
cí kompozice je postaveno na 
kontrastu uměřené barevnosti 
bleděmodře glazovaných oblých 
mraků lemujících horní okraj re-
liéfu s režnou a místy zemitými 
kysličníky zatíranou dominant-
ní plochou pole. 

V dolní části této rozměrné 
kompozice je z leva doprava se 
rozšiřující bordura reliéfně po-
jednané vegetace, která ve své 
jemné barevnosti a kultivova-
nosti rozvilin vytváří žensky 
poetické jádro celkového vy-
znění keramického reliéfu.

Základní rozměry čtverco-
vé plochy reliéfu jsou 240 cm x 
245 cm, síla keramického plátu 
je 2 -3 cm. V zhledem k umís-
tění výtvarného díla v interiéru 
budovy je jeho stav velmi dobrý, 
bez náznaků poškození.  Mar-
ta Taberyová své dílo signovala
a datovala v pravém dolním rohu  
pravděpodobně k zpřístupnění 
tohoto hodnotného výtvarného 
díla veřejnosti.

PhDr. Karel Křivánek 
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Komfort, kvalita a bezpečnost na jakou 
jsme zvyklí u vozů o třídu výše.
Volkswagen Polo páté generace je nejen 
mimořádně bezpečné, ale i nabité 
moderními technologiemi. Součástí sériové 
výbavy je kromě klimatizace například 
elektronický stabilizační program ESP 
s asistentem pro rozjezd do kopce a vysoce 
efektivní soubor zádržných systémů včetně 
bočních airbagů pro hlavu a hrudník. 
Od 244 500 Kč.

Nové Polo.
Silně působivé.

Kombinovaná spotřeba a emise CO2: 
4,2–5,9 l/100 km, 109–139 g/km.
Vyobrazený vůz obsahuje i příplatkovou výbavu.

Lehčí, úspornější, šetrnější.

Slovácká 2587 • 690 02 Bøeclav
E-mail: info@dhdokna.cz

Tel.: 519 326 122 • Non Stop 777 134 682

www.dhdokna.cz

okna
dveøe
vrata

okna
dveøe
vrata
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Olympiádě kralovala ZŠ Slovácká, 
nejefektivnější byla ZŠ Komenského

Na tradiční olympi-
ádě břeclavských škol, 
která se konala v závě-
ru června na stadionu 
Lokomotiva, kralovala 
na obou stupních ZŠ 
Slovácká. Stříbrná na 
prvním stupni skon-
čila ZŠ Komenského, 
bronz obsadili žáci ZŠ 
Kupkova. Čtvrtá byla 
ZŠ Na Valtické, na pátém místě skončila ZŠ Kpt. Nálepky, šestá 
ZŠ J. Noháče. 

Druhou ZŠ Kupkovu porazila na druhém stupni ZŠ Slovácká té-
měř o dvojnásobný počet bodů. Bronzová skončila ZŠ Komenského, 
čtvrtá ZŠ Na Valtické a 5. ZŠ Kpt. Nálepky. Putovní pohár „O nej-
efektivněji bodující školu“, kdy se celkový počet bodů dělí počtem 
žáků na škole, obhájila ZŠ Komenského. (red) 

I když jsme si řekli, že deset 
let není až tak moc, aby se mohlo 
oslavovat, přece nám to nedalo a 
malý galakoncert jsme připravili. 
Nakonec z malého galakoncertu 
bylo pěkné setkání s příznivci a 
vděčnými diváky. V sobotu 13. 
června se  Na Rovnici, ve volně 
koncipovaném programu  po-
stupně představili Koňárci, poš-
torenská chasa, ženský a muž-
ský sbor. V sólových pěveckých 
vystoupeních Jana Horáková a 
Roman Suchánek. Za pozornost 
stálo zejména vstoupení chasy 
s pásmem „ U muziky v Poštor-
ni“. Zuzka Melicharová-Studená, 
která pásmo připravila, čerpala ze 
zápisů známé etnografky Zdeňky 
Jelínkové, která v roce 1962 za-
pisovala v Poštorné písně a tan-
ce. Velmi zajímavé je, že jí tance 
i písně nazpívali a tančili kapel-
ník Jaroš Berka a zednický mi-
str Petr Pihar. Podle dobových 
zápisů jim sekundovali  ještě 
Františ Hlavenka a Jožka Hor-
čička-Šífar.

Jako hosta si Poštorané po-

zvali soubor Pohárek z Týnce. 
Soubor pod vedením manželů 
Kobzíkových předvedl dva ta-
neční vstupy z Myjavy a z Ko-
panic. Doprovázela je cimbálová 
muzika Rebend s primášem Jurú 
Rebendú a vystoupení Poštoranů 
doprovodila cimbálová muzika 
Jožky Severina, kterou tentokrát 
primoval Libor Mišurec. Pošto-

rané si uctili i dva jubilanty, a to 
Jana Grbavčice osmdesátníka a 
Jana Vymyslického, které čeká 
brzo sedmdesátka. Vedle těchto 
dvou zasloužilých členů musíme 
poděkovat také všem ostatním 
členům. Těm aktivním, kteří 
vystupují, ale také těm, co se po-
ctivě všech našich akcí zúčastňu-
jí. Díky patřili i všem členům vý-

boru, vedoucím sborů, stárkům, 
chase i vedoucím Koňárků. Pořad 
společně uváděla osvedčená dvo-
jice Zuzka Melicharová-Studená 
a František Schulz.

Po dvouhodinovém progra-
mu následovala beseda u cimbá-
lu a k tanci vyhrávala i dechová 
hudba Charvatčanka. Velmi po-
těšitelné je, že v Poštorné bylo 
vidět hodně mladých lidí, kte-
ří jednoznačně ovládli taneční 
parket. Vedle domácí chasy to 
byli členové Pohárku, kterým se 
u nás moc líbilo. V hledišti sedě-
lo i několik znalců podlužáckého 
folkloru, kteří oceňovali autentic-
ké předvedení tanců a písní v po-
dání poštorenského krúžku.

Škoda jen, že z diváků v kroji 
přišel jen jeden, a to ještě nebyl 
Poštoran. Byl to rodák z Hrušek, 
jeho rodiče žijí v Poštorné a on 
bydlí již dvacet let ve Švédsku. 
Byl to Zdeněk Malinkovič z ro-
du Simionů. Tak vidíte jak ten 
svět je malý. 

František Schulz
Foto Hana Hlavatá

Poštorenští Koňaré slavili výročí

Muzeum lehkého opevnění vz. 37 
V červenci a srpnu 2009, každou sobotu a neděli 

od 10.00 do 17.00 hodin.
Možnost prohlídky plně vyzbrojeného a vystrojeného Čs. lehkého 

opevnění vz. 37 s průvodcem v dobové vojenské uniformě. 
Místo konání:

Břeclav – Pohansko
Pořádá:

Klub vojenské historie Břeclav, tel.: 777 003 032 (Petr Pajpach), 
e-mail: info@kvh-breclav.cz, www.kvh-breclav.cz

Toulavý kilometr aneb sejdeme se 
u Rendez-vous 
V sobotu 22. 8. 2009.

Dostaň se jak umíš k Rendez-vous v době od 13.00 do 16.00 hodin 
- III. část seriálu (ti, co absolvují celý seriál, obdrží diplom). 

Místo konání:
stezky k Rendez-vous

Pořádá:
MSK-turistika a KČT Slovan Břeclav, 

tel.: 519 370 394 (Zdeněk Němec)

Slovácká regata 
V sobotu 29. 8. a v neděli 29. 8. 2009.

Veslařské závody s účastí oddílů z celé ČR a zahraničí. 
Místo konání:

areál Nad Splavem
Pořádá:

Slovácký veslařský klub Břeclav, tel.: 602 731 691 
(Slávka Kouřilová), www.veslari.breclav.net

Více kulturních a sportovních akcí naleznete v Kulturním kalen-
dáři na internetových stránkách města Břeclavi www.breclav.org. 

Změna termínu akcí vyhrazena. 

Pozvánky z kulturního kalendáře
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Už pošesté se v Břeclavi usku-
teční Memoriál Ivana Hlinky, 
který je přehlídkou světových 
nadějí ledního hokeje. V Alca-
plast aréně se představí repre-
zentační výběry hráčů do 18 let 

ze Švýcarska, Kanady, Švédska a 
samozřejmě i Česka. Druhá sku-
pina bude tradičně hrát ve slo-
venských Piešťanech. Memori-
ál začne exhibicí Česko – USA, 
poté se již naplno rozjedou ostré 

souboje mezi jednotlivými státy. 
Součástí turnaje bude i exhibice 
veteránů Komety Brno proti ma-
zákům břeclavského hokeje, kte-
rá se odehraje na počest výročí 
1. oficiálního hokejového utkání 

v Břeclavi. Na závěr břeclavské 
části memoriálu se v rámci pří-
pravy střetnou extraligové týmy 
Rakouska a Česka Vienna Capi-
tals a Kometa Brno. 

(dav)

Hlinkův memoriál v Břeclavi: Osmnáctky, veteráni i extraliga

Memoriál Ivana Hlinky 
v Břeclavi – rozpis utkání
     
9. srpen 19.00  exhibice Česko – USA
  
11. srpen 15.30  Kanada - Švédsko
 19.00  Česko - Švýcarsko

12. srpen 15.30  Švýcarsko - Kanada
 19.00  Česko - Švédsko

13. srpen 15.30  Švédsko - Švýcarsko
 19.00  Česko - Kanada

14. srpen 18:00 - 20:00 BŘECLAV – KOMETA
 (exhibice veteránů)

15. srpen 13.30  Zápas o umístění 
 17.00   Zápas o umístění 

16. srpen 17:00 KOMETA BRNO - VIENNA CAPITALS
 (utkání extraligových týmů ČR a Rakouska)

TJ Sokol Charvátská Nová Ves, oddíl kopané 
si Vás dovoluje

pozvat na

XI. ročník fotbalového turnaje

„O  PUTOVNÍ  POHÁR  
LEDNICKO-VALTICKÉHO AREÁLU“ ,

který se bude konat pod záštitou Města Břeclavi
v sobotu 18. července 2009 od 12.30 hod.

na hřišti TJ Sokol Charvátská Nová Ves.

Na závěr turnaje se od 19.00 hod. uskuteční na hřišti 
COUNTRY ZÁBAVA.

Vinařské potřeby – areál bývalého cukrovaru, Národních hrdinů 22, Břeclav
Telefon: 519 321 235, gsm: 774 830 083, e-mail: vinarskepotreby@post.cz

 Aktuální nabídka:
vodní program – hadice, rychlospojky, stopspojky, postřikovače, rozstřikovače ..
bazénová chemie
krmné směsi, krmiva a vitamíny pro domácí zvířata
zahradnické nářadí, ruční postřikovače, postřiky
travní semena, substráty, zeminy, mulčovací kůra
květináče, květinové truhlíky, závlahové hadice
vinařské preparáty pro ošetření vína

Otevírací doba: Po – pá  8.00 – 17.00, So 8.00 – 11.00
Nestihli jste nakoupit v tyto hodiny?
Zavolejte: 608 830 082, 606 202 595

Kompletní  sor timent potřeb pro vinaře,  zahrádkáře a chovatele

www.vinarske-potreby.cz

Hned na třech atletických 
soutěžích si výborně vedli žáci 
ZŠ Slovácká. Celky chlapců i 
dívek Základní školy Břeclav - 
Slovácká zvítězily v republiko-
vém finále atletického čtyřboje 
(na snímku). Potvrdily tak velmi 
úspěšný rok této školy. Družstvo 
dívek soutěžilo ve složení Sabina 
Pániková, Anna Krutáková, Ště-
pánka Ošmerová, Zuzana Pudel-
ková a Monika Peterková. Druž-
stvo chlapců Lubor Slunský, Jan 
Kábrt, David Cupal, David Joch 
a Denis Bača.

Dvacet čtyři škol ze čtyř ka-
tegorií se sjelo na republikové fi-
nále Poháru Rozhlasu s Českou 
spořitelnou do Staré Boleslavi. 
Na stadion v Houštce, který v 
minulosti zažil spoustu světo-
vých rekordů Emila Zátopka 
nebo Josefa Odložila, přivítaly 
10členné týmy žáků druhého 
stupně základních škol. O po-
hárech a medailích se na rozdíl 

ZŠ Slovácká boduje 
na atletických soutěžích

od předešlých 
ročníků roz-
h o d o v a l o 
právě až na 
tomto f inále. 
Starší žákyně 
ZŠ Slovácká 
dovedly boj 
do vítězného 
konce.

Osmičlen-
né družstvo 
žáků 1. stupně 
základní ško-

ly Slovácká ve složení Veronika 
Jaborníková, Michal Pernický, 
Klára Helešicová, Dominik Ne-
špor, Lucie Pavková,Denis Víša, 
Darina Bursíková a Michal Ho-
lobrádek bojovalo v červnu na 
pražském Stadionu Přátelství 
na Strahově o vítězství v celo-
státním kole Kinderiády, kam se 
probojovalo 42 nejlepších druž-
stev ze základních škol z celé 
České republiky. 

ZŠ Slovácká vybojovala
v této celostátní soutěži bronz
a porazila i brněnskou ZŠ Laš-
tůvkova, která ji předstihla
v oblastním kole v Břeclavi
a umístěním navázala na sérii
výborných výkonů (dvakrát ví-
tězství, jedenkrát páté místo)
z předchozích let. Kromě pěkných 
cen si břeclavští z Prahy odvezli
i šek v hodnotě 50 000 Kč, urče-
ný na vybavení a zařízení spor-
tovišťe. 

                                    (lž, ij)
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Jak bys hodnotil letošní se-
zónu

Nemohu posuzovat celou se-
zonu, protože jsem tady až od led-
na letošního roku. V jarní části 
soutěže se nám však narozdíl od 
podzimu povedlo splnit cíl, když 
jsme se dokázali vyhnout bojům 

o záchranu v MSFL. Díky dob-
rým jarním výsledkům jsme 
tedy soutěž dohrávali relativně 
v klidu.  

Jaro se MSK podařilo. Je 
podle tebe herní kádr už sta-
bilizovaný?

Jarní sezona ukázala, že je 
kádr na slušné úrovni, ale bude 
jej třeba doplnit. Dokázal bych si 
představit o jednoho kvalitního 
hráče navíc v každé řadě. Pokud 
se chceme pokusit hrát příští rok 
o nejvyšší příčky MSFL, určité 
obměny v mužstvu nejspíš bu-
dou. Také je stále otevřená otáz-
ka, jestli bude brankářská jednič-
ka Galla dál chytat za MSK.

Máte ambice hrát na špici 
MSFL. Pomýšlíte na postup do 
vyšší soutěže?

Eventuelnímu postupu do 2. 
ligy bychom se určitě nebránili. 
Našim hlavním cílem jsou však 
přední místa v tabulce, a k tomu 
je potřeba chytit začátek soutěže. 
Už kvůli herní pohodě. Psychi-
ka totiž dělá ve sportu, nejen ve 
fotbale strašně moc. Pokud se do 
sezony špatně vykročí, prohrají 
se první tři, čtyři kola a muž-
stvo rázem místo bojů o postup 
do vyšší soutěže hraje o udržení, 
samozřejmě to velmi negativně 
ovlivní psychiku hráčů. To se 
podepíše na celém herním pro-
jevu, kdy jsou hráči více nervózní 
a dělají chyby.

Očekáváš tedy tvrdší letní 
přípravu?

V otázce přípravy samozřej-
mě záleží hlavně na trenérovi. Při 
zimních trénincích bylo vidět, že 
trenér Fryš nic nepodceňuje. Let-
ní příprava je obecně méně ná-
ročná než zimní, ale uvidíme. Po-
kud chceme hrát o přední místa 
v tabulce, bude potřeba přes léto 
pořádně dobít baterky a v tomto 

směru nic nepodcenit.

Jak jsi s působením v MSK 
spokojený?

 Co se týče zázemí, vedení a 
spoluhráčů, nemohu si stěžovat. 
Horší to bylo po zdravotní strán-
ce, kdy jsem si hned v úvodu jar-
ní části zlomil malíček na noze a 
před měsícem jsem si natáhnul 
kolení vazy. Už je ale vše v pořád-
ku a doufám, že se mi v nadchá-
zející sezoně zranění vyhnou.  

Prý vypomáháš i s nejmenší-
mi fotbalisty

Domluvili jsme se s klubem, 
že budu pomáhat s trénováním 
fotbalové základny. Formovat 
nejmenší fotbalisty je absolutně 
odlišná věc, než vrcholový fot-
bal dospělých. Nejvíce mě ale 
překvapilo, jak velký pokrok do-
káží ctižádostivé děti udělat třeba 
i jen za půl roku. Samozřejmě je 
to musí v prvé řadě bavit a k to-
mu by měli přispívat právě trenéři 
svým přístupem a vhodnou moti-
vací.                                      (dav) 

Malár: Chceme hrát na špici MSFL
Zatímco na podzim fotbalisté břeclavského MSK balancova-

li na posledních místech tabulky MSFL, v jarní části se dokázali 
vzchopit a celkově skončili na slušném sedmém místě. K lepšímu 
umístění pomohl i nově příchozí rodák z Hrušek Vladimír Malár, 
který ještě donedávna oblékal dres prvoligových týmů.

Kromě MSK existuje v Břeclavi 
ještě jiný fotbalový klub. Zatímco 
Slovan, Lokomotiva i Tatran jsou 
již minulostí a nahradil je právě 
městský sportovní klub, Sokol 
Charvátská Nová Ves funguje 
dál. Při práci s dorostem se tre-
nérům ze Sokola podařil husar-
ský kousek. Před dvěma lety totiž 
začínali s pouhými sedmi hráči, o 
zápasech si tedy mohli nechat jen 
zdát. Nyní mají silný kádr, který 
letos dokonce postoupil do okres-
ního přeboru. Na několik otázek 
jsme se zeptali jednoho z trenérů 
Miroslava Radkoviče.

Co Vás přimělo trénovat pár 
kluků z vesnice?

Sám jsem fotbalista, takže k to-
mu mám vztah. Když mě oslovil 
místní předseda, vzal jsem to. Za-
čínali jsme se sedmi hráči. S ko-
legou jsme se tomu pokusili dát 
nějaký řád a formu a výsledkem 
je stabilní tým o sedmnácti hrá-
čích, který navíc letos postoupil 
do okresu.

Okres už je přeci jen trochu o 
něčem jiném, než 3. třída. Pozna-
jí to hráči na trénincích? 

Při trénincích určitě přitvr-
díme. Jsem ze staré školy, takže 
věřím tomu, že základ je fyzička. 
Po hráčích budu chtít při trénin-
ku větší důraz na balón, budeme 

více běhat, zaměříme se i na lep-
ší zvládnutí různých technických 
prvků. 

Jaké to je trénovat tým „pu-
berťáků“?

Chce to silné nervy. Používám 
metodu cukru a biče, která se mi 
v praxi velmi osvědčila. Když klu-
ci šlapou, udělám pro ně první po-
slední, na druhou stranu když to 
flákají nebo si vyskakují, patřičně 
je zchladím (smích).

 Jaký je cíl mužstva pro příš-
tí sezonu?

Náš cíl v nadcházející sezoně je 
jasný. Nechceme hrát o sestup. Ide-
ální by bylo udržet se alespoň ve 
středu tabulky.                       (dav)

Trenér: Používám metodu cukru a biče

Současná podoba mužstva dorostenců Charvátské Nové Vsi (trenér Miroslav Radkovič zcela vlevo).
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Aktuální informace naleznete také na www.breclav.org

Gymnázium a Jazyková škola
s právem státní jazykové zkoušky Břeclav

nabízí ve šk. roce 2009/10
- pomaturitní studium - A/N   18 500,-

- večerní kurzy A, N, - různé úrovně
2x2h/týdně - 4 500,-

- přípravné kurzy ke státním zkouškám,
- kurzy k mez. zkouškám Zertifi kat, City&Guilds

-  udržovací konverzační kurzy A, N-1x2 hod.-2 500,-
Nově: kurzy Šp,  It, R- 1x 2 hod/týden

Kontakt: www.gbv.cz, pk@gbv.cz, 519 326 162

Břeclavská kabelová televize
 FENIX

 je nyní i na internetu.

Na webových stránkách 
www.tvfenix.cz 

si můžete spustit zpravodajská videa z aktuálního
dění ve městě Břeclavi a okolí.

Kromě zpravodajství můžete shlédnout i zajímavé
kulturní a sportovní akce či aktuality

z městského úřadu pod názvem Minuty z Radnice. 


